
Referat - skolebestyrelsesmøde Nordre Skole 

Dato: 1. november 2023            

 

Tidspunkt: 17.00-20.00    

 

Lokation: Lokale 2        

 

Mødeleder: Susanne G 

 

Referent:  Torben Tougaard 

 

Skolen: Brian Roed, Bjarne Pedersen, Torben Tougaard, 

Alex Lauridsen (personalerepræsentant),  

 

Forældre deltagere: Susanne Bækby Gerges, Mette 

Giversen, Klaus Bove, Maria Rønning Lyngholm, Jan Lyng 

Lauridsen 

 

Elevråd: Caroline 7B, Malou 9I  

 

Fraværende: Chandra Larsen, Carina Bay, Jeppe 

Damsgaard (personalerepræsentant) 

 

Punkt Beskrivelse Bilag 

1. Velkommen   

2. Status på information omkring puff bars til udskolingen.   

Rikke udarbejder materiale og sender ud til forældre i udskolingen. SB holdes 

orienteret.  

 

3. Berlin muligheder omkring 9. årgang. 
Mulighed 1: At afvikle Berlin turen (lejrskole) som nu. Det bevirker en samlet 
skoleudgift på ca. 200.000 kr. Fordelt på 166.000 kr. til bus/overnatning.     
Der er pt. også en egenbetaling på forplejning og lommepenge pr. elev.  
Denne udgift er svær at blive ved med at finde set i relation til det 
økonomiske råderum fremover.  
 
Mulighed 2: At afvikle turen som en skolerejse med en egenbetaling på 1500 
kr. pr. elev + 750 kr. til forplejning samt lommepenge. Det vil betyde en 
egenbetaling på i alt ca. 3000 kr. Dette meldes ud allerede nu på 8. årgang og 
på nuværende 7. årgang. Det vil fremover være et fast punkt på 
forældremødet på 7. årgang i starten af skoleåret.  
Den enkelte klasse drøfter muligheden for at tjene penge på eks. Rengøring 
af stadion, pakke projekter mm.  
Pt. vil det betyde en indbetaling til turen som halverer skolens udgift.   
 
Mulighed 3: Ikke at afvikle hverken lejrskole eller skolerejse.  
 
Efter en grundig debat vedtages, at skolen går videre med Mulighed 2. Der 

udarbejdes et princip og sendes i SB efterfølgende.  

 

 

4. Tema 1:  
Oplæg fra Bjarne P vedr. hvad indeholder vores special afd. På Nordre Skole.   
Nordres Specialtilbud er en del af flere specialtilbud i Viborg Kommune. 

 



Der er hovedsagelig børn med SE-problematikker på Nordre Skole. Der er ca 500 

børn i specialtilbud, hvoraf ca. 80 elever går på HC Andersens Vej i 0. til 9. klasse 

fordelt på 11 klasser. Der er ofte 2 voksne i klassen hele tiden – få voksne dækker 

alle fag. 

Det er et kommunalt visitationsudvalg, der visiterer børn til specialtilbud. Der 

foretages re-visitation til specialtilbud hvert år. 

Der arbejdes med at inkludere børn fra specialtilbud til almenskolen.  

Der er pt ingen forældre fra specialklasser i skolebestyrelsen. Det er forsøgt uden 

held. Hvis bestyrelsen skal mødes med forældrene, kan det med fordel ske til de 

planlagte forældrearrangementer. 

I skolefællesskabet samarbejder specialafdelingerne omkring udvikling af klubtilbud 

til specialbørn. 

 

5. Tema 2:  
Fællesskabs / digitaliseringsstrategi.  

- Se bilag igennem som forberedelse til mødet.  
- Susanne gennemgår mulig tidsplan for arbejdet  
- Arbejdsgruppe nedsættes. 

 

Bilag:  

- Uddrag fra “Skærme i Skolen” 
- Brev fra M. Tesfaye 
- Kopi af Houlkærs digitaliseringsstrategi.  
- Skærmguide: https://bornsvilkar.dk/skaermguiden/  

Alex gennemgår den ”digitale hverdag” på Nordre Skole. 

Nordrepakken (oversigt over digitale læringsportaler), muligheder og faldgruber 

samt opmærksomhedspunkter i forhold til digitale læremidler. 

 

Der arbejdes i 2 grupper med 7 spørgsmål. 

 

Vi fortsætter arbejdet med emnet på de kommende møder hen over det næste 

halve år. 

 

 

6. Elevråd (elevbyrådsdag i november)  
Elevbyrådsdagen er afviklet og det var en god dag. Elevråd fortæller om dagen på 

næste møde.  

 

7. Møde med Vestervang Skole 22/11 / en gruppe nedsættes med to fra hver 
bestyrelse og skoleleder fra de to skoler.  
Der er en dagsorden og vi mødes 22/11 med Vestervang på Nordre Skole.  

 

8. Evt.  
 

 

 

 

 



 


